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Tisztelt Elnök Asszony!

„Mit kíván tenni a Kormány a hazai juhtenyésztő gazdák helyzetének javításáért"
címmel a Házszabály 91 . § alapján kérdést kívánok benyújtani Németh Imre
Földművelésügyi- és Vidékfejlesztési Miniszter úrhoz . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!
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Kérdés

Amint az bizonyára Ön előtt is ismeretes, a mezőgazdaság 1990-es években tapasztalt
visszaesésének legnagyobb vesztesei az állattenyésztési ágazatok voltak, és az ország
állatállománya az elmúlt években is tovább csökkent . A juhtenyésztési ágazat fejlődési üteme
az elmúlt két évtizedben pedig még a mezőgazdaság általános fejlődési ütemétől is messze
elmaradt világ és hazai viszonylatban egyaránt .

A külpiaci viszonyok, az európai túltermelés egyaránt hozzájárultak a fenti helyzet
kialakulásához, valamint a hátrányos időjárási viszonyok, hiszen a kiégett legelők miatt
legeltetésre alig volt lehetősége a gazdáknak, emiatt szükségessé vált a kiegészítő
takarmányozás, ami jelentős többletköltségeket jelentett és jelent a gazdáknak .

Azonban hiába emelkedtek az állattartás, így a juhtenyésztés költségei is, a gazdák nem
kapják meg a szükséges és megfelelő támogatást a kormányzattól .

A polgári kormány időszakában egy gazda egy juh után 1600,-Ft támogatást, ezen felül pedig
kiegészítő támogatást kapott, annak ellenére, hogy akkor Európai Uniós források még nem
álltak rendelkezésre .

Ezzel szemben, amikor a jelenlegi kormányzat szerint az ország lendületben van, és az uniós
források áradnak az országba, akkor a juhtenyésztő gazdák ezt sajnálatos módon nem
tapasztalják, hiszen a támogatások mértéke nem emelkedett, és sem az őket megillető Európai
Uniós, sem a nemzeti támogatást nem kapják meg, ugyan Miniszter úr többször elismerte,
hogy az uniós támogatások kifizetése fáziskésésben van, ami természetesen nem a kifizető
ügynökség, vagyis a Mezőgazdasági és Vidékfejlesztési Hivatal hibája .

Annak ellenére, hogy „A mezőgazdaság és élelmiszeripar számokban" c . minisztériumi
kiadványban az alábbi adatokat tüntették fel a rendkívül sikeres csatlakozási tárgyalások
eredményeként :

2004.- 55 % (Ft) 2005 . - 60% (Ft) 2006. - 65% (Ft)
anyajuh
(db)

támogatás 3 209 802 750 3 479 943 600 3 715 188 750

Juh kiegészítő 1 61 585 146 1 75 184 346 1 87 026 856
támogatás (euro)



Így amitől hazánk Európai Uniós csatlakozása előtt is sokan tartottak, mára bebizonyosodott,
hogy a mezőgazdaságból élők helyzete nem hogy könnyebbé vált az ország uniós tagságát
követően, de jelentősen súlyosbodott .

A fentiek miatt a gazdák egyre nagyobb veszteség mellett kénytelenek elvégezni a szükséges
munkákat. Ilyen körülmények között képtelenek felvenni a versenyt a nyugat-európai
országok juhtenyésztőivel .

Fentiek alapján kérdezem a T. Miniszter Urat, mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy az
említett, a fent körülírt helyzetet megszüntetéséhez, illetve az uniós feltételekhez való
alkalmazkodáshoz segítséget nyújtsanak a hazai juhtenyésztő gazdáknak .

Kérdezem továbbá, hogy mikor kerülnek kifizetésre az elmaradt támogatások a juhtenyésztő
gazdáknak?

Kelt Budapesten, 2005. január 19. napján
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Fidesz-Magyar Polgári Szövetség


	page 1
	page 2

